
 

 

Zápis z jednání  
Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice  

ze dne 23. května 2023 
 
Místo a čas konání: velká zasedací místnost, rektorát UPCE, 4. podlaží, 9:00  
 
Přítomni:  
prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D., doc. Ing. František Dušek, CSc., prof. MUDr. Josef Fusek, DrSc., doc. Mgr. 
Filip Grygar, Ph.D., prof. Ing. Tatiana Molková, Ph.D., doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D., doc. Ing. 
Pavel Panoch, Ph.D., doc. Ing. Radovan Soušek, Ph.D., Ing. Petr Bělina, Ph.D., Ing. Eliška Matušková, 
Ing. Zuzana Gojná 
Omluveni: 
prof. Ing. Petr Kalenda, CSc., prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc. 
Hosté:  
doc. Ing. Jana Holá, Ph.D., Ing. Tomáš Fišera, prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., doc. Ing. Viktor Prokop, Ph.D. 
 
č. j.: akred/0016/23 

 

Program jednání: 
1. Zahájení. 
2. Žádost o vnitřní akreditaci akademicky zaměřeného navazujícího magisterského studijního 

programu Řízení rozvoje obcí a regionů Fakulty ekonomicko-správní. 
3. Kontrolní zpráva navazujícího magisterského studijního programu Hospodářská politika 

a veřejná správa Fakulty ekonomicko-správní. 
4. Nápravná opatření žádostí o udělení vnitřní akreditace studijních programů Fakulty 

ekonomicko-správní. 
5. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností UPCE 

za rok 2022. 
6. Novela směrnice UPCE č.1/2022 Příprava, změny a hodnocení studijních programů 

na Univerzitě Pardubice. 
7. Příprava směrnice UPCE k zamezení střetu zájmů v rámci projednávání akreditací studijních 

programů. 
8. Různé. 
9. Závěr. 

 
1. Zahájení. 
Předseda Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice (dále jen „RVH“), prof. Čapek, přivítal 
na jednání přítomné členy RVH a novým členům předal jmenovací dekrety a informoval je o chystaném 
společném školení pro členy RVH a členy odborných komisí RVH. Prof. Čapek dále požádal přítomné 
o souhlas s přítomností Ing. Fišery, budoucího zástupce studentů v RVH, na dnešním jednání. 
Prof. Molková informovala o omluvení dvou členů RVH z dnešního jednání a seznámila přítomné 
s programem. Nikdo z přítomných nepožádal o doplnění navrženého programu. Zasedání RVH bylo 
zahájeno. 
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2. Žádost o vnitřní akreditaci akademicky zaměřeného navazujícího magisterského studijního 
programu Řízení rozvoje obcí a regionů Fakulty ekonomicko-správní. 
Prof. Molková přivítala na jednání zástupce Fakulty ekonomicko-správní, děkana, prof. Stejskala, 
garanta studijního programu, doc. Prokopa a zpravodajku ekonomické odborné komise, doc. Holou. 
Děkan fakulty představil přítomným důvody pro zavedení nového studijního programu. Zdůraznil také, 
že i když se jedná o akademický studijní program, je součástí studijního plánu odborná praxe. Důvodem 
je spolupráce fakulty s Pardubickým krajem při tvorbě předkládaného studijního programu 
a v budoucnu i při zadávání diplomových prací. 
Zpravodajka ekonomické odborné komise, doc. Holá, přednesla stručně hlavní body všech posudků 
a svého závěrečného stanoviska. Stanovisko odborné komise přednesla její předsedkyně, 
doc. Myšková. Komise souhlasí se závěry zpravodaje a doporučením udělit akreditaci na pět let 
s nápravným opatřením. 
Bylo konstatováno, že žádost o vnitřní akreditaci dokládá soulad studijního programu se strategickým 
záměrem Univerzity Pardubice a Fakulty ekonomicko-správní a splňuje požadavky standardů. 
K bodu jednání byla otevřena diskuse, do které se zapojili prof. Fusek, prof. Čapek, dr. Bělina, 
doc. Dušek, doc. Soušek. Diskutována byla především problematika souběhu studia a zaměstnání 
u současných studentů, úprava názvů studijních předmětů označených římskými číslicemi, aktuálnost 
literatury a existence systému podpory pro tvorbu aktuální literatury. Zmíněna byla také nutnost 
úpravy povinných habilitačních kritérií o autorství vysokoškolské učebnice a problematika absence 
kvalitního studijního materiálu, která má značný negativní vliv na studijní výsledky Dále byla diskuse 
zaměřena na organizaci odborné praxe a otázku očekávaného zájmu uchazečů o předkládaný studijní 
program. 
K bodu jednání proběhla uzavřená diskuse, do které se zapojili doc. Dušek, prof. Čapek, doc. Myšková. 
Diskuse byla zaměřena na problematiku absolvování praxe u akademicky zaměřených studijních 
programů, otázku uvedení konkrétních firem v akreditačních materiálech a uznání praxe.  
Místopředsedkyně RVH nechala hlasovat o návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 2: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice se dne 23. května 2023, v souladu s čl. 20 odst. 3 písm. 
a) Statutu Univerzity Pardubice, ve spojení s čl. 8 Akreditačního řádu Univerzity Pardubice, usnesla 
o stanovisku k žádosti o udělení vnitřní akreditace studijnímu programu podané dne 3. dubna 2023, 
číslo FES/2023/179/1, takto: 
Uděluje se vnitřní akreditace navazujícímu magisterskému akademicky zaměřenému studijnímu 
programu Řízení rozvoje obcí a regionů se standardní dobou studia 2 roky, formou studia prezenční, 
zařazenému ve smyslu § 44a zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 
zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů, do oblasti vzdělávání Ekonomické 
obory, pro uskutečňování Fakultou ekonomicko-správní Univerzity Pardubice, a to na dobu 5 let, 
tedy do 23. května 2028, s nápravným opatřením do 31. srpna 2023. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
3. Kontrolní zpráva navazujícího magisterského studijního programu Hospodářská politika a veřejná 
správa Fakulty ekonomicko-správní. 
Prof. Molková požádala předsedkyni ekonomické odborné komise, doc. Myškovou, o přednesení 
stanoviska odborné komise k předložené kontrolní zprávě. Doc. Myšková seznámila přítomné 
s průběhem projednání kontrolní zprávy odbornou komisí a zdůraznila, že odborná komise včetně 
zpravodaje posoudila pouze formální naplnění požadavků kontrolní zprávy.  
K bodu jednání byla otevřena diskuse, ve které se členové RVH shodli na nutnosti nastavení vnitřních 
standardů personálního zabezpečení pro garanty studijních programů, garanty předmětů teoretického 
základu a předmětů profilujícího základu. Členové RVH dále souhlasili s návrhem, aby tyto vnitřní 
standardy sestavila každá odborná komise pro oblasti vzdělávání své působnosti, RVH poté tyto 
standardy projedná a případně doplní. Celý proces je třeba nastavit tak, aby vnitřní standardy byly 
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implementovány do hodnotících procesů na UPCE od nového akademického roku. Prof. Čapek dále 
zdůraznil, že také management každé fakulty by měl mít nastaveny svoje kritéria personálního 
zabezpečení a po svých zaměstnancích vyžadovat jejich plnění. 
RVH přerušila projednávání tohoto bodu a vyzvala odbornou komisi k doplnění odborného posouzení 
úrovně publikační činnosti garantky, které nebylo součástí předloženého stanoviska komise 
ke kontrolní zprávě.  
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 3: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a požaduje nové projednání kontrolní 
zprávy akademicky zaměřeného studijního programu Hospodářská politika a veřejná správa Fakulty 
ekonomicko-správní Ekonomickou odbornou komisí RVH. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
4. Nápravná opatření žádostí o udělení vnitřní akreditace studijních programů Fakulty ekonomicko-
správní. 
Prof. Molková připomněla důvody pro udělení nápravných opatření studijním programům Fakulty 
ekonomicko-správní. Nápravná opatření týkající se doktorského studijního programu Aplikovaná 
informatika a jeho anglického ekvivalentu Applied Informatics, bakalářského studijního programu 
Digitální podnikání a navazujícího studijního programu Aplikovaná informatika – Data Science 
pro business posuzovala technická odborná komise. Z důvodu nepřítomnosti předsedy komise, 
prof. Kalendy, na dnešním jednání, přednesla závěry komise prof. Molková. Nápravná opatření všech 
výše uvedených studijních programů odborná komise schválila. 
Nápravné opatření bakalářského studijního programu Ekonomika a management sportovních 
organizací posuzovala ekonomická odborná komise, jejíž předsedkyně, doc. Myšková, seznámila 
přítomné se záporným stanoviskem zpravodaje k těmto nápravným opatřením. 
K bodu jednání byla otevřena diskuse.  
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 4: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí finální verze žádostí 
o vnitřní akreditaci doktorského studijního programu Aplikovaná informatika a jeho anglického 
ekvivalentu Applied Informatics Fakulty ekonomicko-správní. 
 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí finální verzi žádosti 
o vnitřní akreditaci bakalářského akademicky zaměřeného studijního programu Digitální podnikání 
Fakulty ekonomicko-správní. 
 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí finální verzi žádosti 
o vnitřní akreditaci a navazujícího akademicky zaměřeného studijního programu Aplikovaná 
informatika – Data Science pro business Fakulty ekonomicko-správní. 
 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice požaduje nové projednání nápravného opatření 
žádosti o vnitřní akreditaci bakalářského profesně zaměřeného studijního programu Ekonomika 
a management sportovních organizací Fakulty ekonomicko-správní Ekonomickou odbornou komisí 
Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice. 
 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
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5. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností UPCE za rok 
2022. 
Prof Molková představila stručně strukturu této zprávy, kterou UPCE připravuje v historii podruhé. 
První zpráva byla v roce 2017 součástí žádosti o udělení institucionální akreditace, tato zpráva mapuje 
posun činností a jejich kvality od roku 2017. Dokument bude projednán na červnovém akademického 
senátu a vědecké rady univerzity. Prof. Molková požádala členy o vložení připomínek do sdíleného 
dokumentu na sharepointu RVH do pátku 26. května. Poté bude vytvořena finální verze ve formátu 
UPCE a předložena zmiňovaným grémiím univerzity.  
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 5: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala předložené znění Zprávy o vnitřním 
hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice za rok 2022 
a schvaluje jeho postoupení grémiím Univerzity Pardubice k projednání. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
6. Novela směrnice UPCE č.1/2022 Příprava, změny a hodnocení studijních programů na Univerzitě 
Pardubice. 
Prof. Molková připomněla přítomným obsah směrnice 1/2022 a shrnula důvody pro její novelu, 
především nutnost vytvoření vlastních standardů pro akreditace a hodnocení studijních programů. 
Prof. Čapek její vyjádření doplnil. Standardy pro akreditace a vnitřní hodnocení kvality budou 
stanoveny především v oblastech nároků na údaje uváděné v personálních formulářích – požadavky 
na publikační činnost garantů studijních programů nebo garantů předmětů profilujícího základu 
jak v profesních, tak v akademických studijních programech, kvalitu pedagogické činnosti, výši a délku 
úvazků v návaznosti na délku udělované akreditace apod. Výsledkem diskuse je také požadavek 
na upřesnění pravidel pro obsah profilu absolventa a jeho návaznost na strukturu předmětů 
profilujícího základu a obsah státní závěrečné zkoušky. Členové RVH se shodli na postupu, kdy prvotní 
návrh standardů bude dán k dispozici všem členům RVH k doplnění a úpravám prostřednictvím 
sdíleného dokumentu na sharepointu. Vzniklý návrh bude diskutován na červnovém jednání RVH. 
 
7.  Příprava směrnice UPCE k zamezení střetu zájmů v rámci projednávání akreditací studijních 
programů. 
Prof. Molková seznámila přítomné s výzvou Národního akreditačního úřadu, ve které úřad požaduje 
zodpovědět otázku, jak je na UPCE řešen střet zájmů v rámci projednávání akreditací studijních 
programů. Prof. Molková připomněla členům RVH obsah opatření rektora č. 2/2017 Zamezení střetu 
zájmů při působení akademických pracovníků v orgánech UPCE, které bylo vytvořeno v období přípravy 
žádosti o institucionální akreditaci. Prof. Čapek vysvětlil důvody, proč je nyní třeba platné opatření 
upravit a představil návrh směrnice obsahující širší úpravu zamezení střetu zájmů. 
K bodu jednání proběhla diskuse. 
Návrh směrnice bude dopracován a předložen RVH na červnovém jednání. 
 
8. Různé. 
Prof. Molková informovala o přípravě společného jednání RVH a všech tří odborných komisí, aby došlo 
ještě před začátkem nového semestru k revizi a nastavení jednotných postupů v rámci posuzování 
akreditačních žádostí a vnitřního hodnocení kvality. Členové RVH budou osloveni s požadavkem 
na výběr konkrétního vhodného termínu na přelomu srpna a září.  
Prof. Molková seznámila přítomné s CŽV a proces projednávání - projekt NPO podpora CŽV a kurzů. 
Ing. Matušková, jejíž mandát v RVH končí k 31. květnu 2022, poděkovala všem členům za spolupráci. 
Dr. Bělina informoval, že členové Akademického senátu UPCE si pro červnové jednání AS UPCE vyžádali 
informace ohledně vnitřního hodnocení kvality studijních programů. Prof. Molková přislíbila účast 
a prezentaci týkající se procesu a výsledků hodnocení. 



5 

 

 
9. Závěr. 
Prof. Čapek upozornil, že dle domluvy začne červnové jednání již ve 12:30 a bude prodlouženo 
z důvodu nutnosti projednat nové vnitřní standardy pro akreditace a hodnocení studijních programů 
před začátkem nového semestru, poděkoval přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 

 
  

 
 

Pardubice dne 23. května 2023 

 

 

 

 
prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. v.r. 

předseda Rady pro vnitřní hodnocení  
Univerzity Pardubice 

 
 
Zapsala: Ing. Zuzana Gojná 


